



The International Canadianist

International Council for Canadian Studies

250, City Centre, Suite 303, Ottawa, Ontario, Canada K1R 6K7
Tel.: (613) 789-7834; fax: (613) 789-7830; email: guy.leclair@iccs-ciec.ca
<http://www.iccs-ciec.ca>

FRANÇAIS

INTERNATIONAL EXCHANGE PROGRAMS – THE CASE OF THE CHINA LIASON OFFICE FOR THE PROMOTION OF A CANADIAN UNIVERSITY AND CANADIAN STUDIES IN CHINA

The opening of a bureau in China by Queen's University provides an excellent return on investment both for Queen's and Canadian studies in China. To learn more, [click here](#).

THE INSTITUT DES AMÉRIQUES—A MAJOR NETWORK IN TEACHING, RESEARCH AND INTERNATIONAL COOPERATION

The appointment of a well-known Canadianists as Secretary General of the *Institut des Amériques* highlights a relatively new French institute dedicated to the study of the Americas. To learn more, [click here](#).

QUEBEC FEATURED WITHIN A PROFESSIONAL DEVELOPMENT TRAINING PROGRAM FOR GERMAN TEACHERS

Quebec was chosen as the topic of study for a major professional development training program designed for French as Foreign Language teachers in *lycées* in Bremen and Lower Saxony, Germany. To learn more, [click here](#).

[Comments, click here.](#)

Issue 15, 18-05-10



Le canadieniste international

Conseil international d'études canadiennes

250, City Centre, bureau 303, Ottawa, Canada K1R 6K7

Tél. : (613) 789-7834; téléc. : (613) 789-7830; courriel : guy.leclair@iccs-ciec.ca

<http://www.iccs-ciec.ca>

ENGLISH

PROGRAMMES D'ÉCHANGE INTERNATIONAUX – L'EXEMPLE DU « CHINA LIAISON OFFICE » POUR LA PROMOTION D'UNE UNIVERSITÉ CANADIENNE EN CHINE

L'ouverture par l'Université Queen's d'un bureau en Chine s'avère fort profitable à la fois pour l'université et pour les études canadiennes. Pour plus d'informations, [cliquez ici](#).

L'INSTITUT DES AMÉRIQUES – RÉSEAU MAJEUR D'ENSEIGNEMENT, DE RECHERCHE ET DE COOPÉRATION INTERNATIONALE

La nomination d'un canadieniste bien connu comme secrétaire général de l'Institut des Amériques met à l'avant-scène un nouvel institut français consacré à l'étude des Amériques. Pour plus d'informations, [cliquez ici](#).

LE QUÉBEC À L'HONNEUR DANS LE CADRE D'UN PROGRAMME DE FORMATION CONTINUE POUR LES ENSEIGNANTS

Le Québec a été choisi comme sujet d'étude pour un important programme de formation destiné aux professeurs de français langue étrangère des lycées de Brême et de Basse-Saxe, en Allemagne. Pour en apprendre plus, [cliquez ici](#).

[Commentaires, cliquez ici.](#)

Numéro 15, 18-05-10